
Protokół Nr XVII/08 
 

z XVII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 17 grudnia 2008 r. w godzinach  
od 10.00 do 13.45 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 
Adn. 1 
 
XVII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta 
Kapczyńska. Na wstępie powitała radnych Rady Gminy, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, sołtysów wsi i wszystkich zaproszonych gości. 
Z kolei poddała powód przełożenia dzisiejszej sesji z 18 grudnia br. na 17 grudnia br., który 
spowodowany  jest wyjazdem Wójta i Przewodniczącej Rady w dniu 18 grudnia do 
Warszawy w związku z podsumowaniem Konkursu i ogłoszeniem wyników edycji 
ogólnopolskiej „Krajowi Liderzy Innowacji 2008”, którego uczestnikiem jest nasza gmina. W 
kwestii uzupełnienia Wójt Gminy poinformował, że gmina Mieścisko zdobyła I miejsce w 
roku bieżącym w tego typu konkursie na szczeblu regionalnym. 
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że na 15 radnych Rady Gminy, na dzisiejszej 
sesji obecnych jest 13 i 2 nieobecnych usprawiedliwionych, wobec czego Rada jest 
prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni to: 
- Daniela Toboła, 
- Daniel Plewa 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad XVII sesji Rady Gminy, jaki radni i 
goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku obrad Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie  uchwały 
w sprawie przystąpienia Gminy Mieścisko do Stowarzyszenia „Dolina Wełny”, działającego 
jako Lokalna Grupa Działania w rozumieniu przepisów Sektorowego Programu Operacyjnego 
„Restrukturyzacja i modernizacja  sektora żywnościowego oraz rozwój obszarów wiejskich” 
oraz udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania gminy w w/w stowarzyszeniu. W dniu 
28 listopada 2008 r. zostały zarejestrowane w Krajowym Rejestrze Sądowym zmiany w 
statucie Stowarzyszenia „Dolina Wełny i stąd możliwość podjęcia tej uchwały. 
Ponadto Przewodniczący Komisji Inwentaryzacyjnej – P.Andrzej Kuryłowicz zgłosił wniosek 
o wprowadzenie dodatkowo do porządku informacji Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia 
Komunalnego dot. przystąpienia do komunalizacji działki nr 154/2 o powierzchni 0,3800 ha 
nieruchomość zabudowana we wsi Podlesie Wysokie – Wiejski Dom Kultury. 
Innych propozycji zmian nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Gminy poddała zgłoszone wnioski w sprawie wprowadzenia 
dodatkowych  punktów do porządku obrad pod głosowanie. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 13 głosach „za” opowiedzieli się za wprowadzeniem 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia gminy do Stowarzyszenia 
„Dolina Wełny”. 
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Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 13 głosach „za” opowiedzieli się za uzupełnieniem 
porządku obrad o Informację Komisji Inwentaryzacyjnej. 
Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XVII sesji Rady Gminy z wprowadzonymi 
zmianami, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XVII sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Informacja Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego. 
11. Podjęcie uchwał: 

11.1. w sprawie  zmian w budżecie Gminy na rok 2008, 
11.2. w sprawie diet dla radnych, 
11.3 w sprawie zryczałtowanej diety dla Przewodniczącej Rady Gminy, 
11.4.  w sprawie zmiany uchwały Nr X/78/07 Rady Gminy Mieścisko z dnia 18 
grudnia 2007 r. w sprawie zasad ustalenia diet dla sołtysów Gminy Mieścisko,  
11.5. w sprawie zmiany Uchwały Nr X/82/07 Rady Gminy Mieścisko z dnia 18 
grudnia 2007 r. w sprawie  ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy 
Mieścisko, 
11.6.  w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji przedmiotowej dla 
gospodarstwa pomocniczego Urzędu Gminy pod nazwą Brygada Robót Komunalnych 
przy Urzędzie Gminy Mieścisko na rok 2009, 
 
11.7. w sprawie budżetu Gminy na 2009 rok: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 
3) odczytanie opinii Komisji stałych Rady Gminy, 
4) wyrażenie stanowiska przez Wójta w sprawie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i opinii Komisji Rady, 
5) dyskusja nad wniesionymi propozycjami zmian, w tym autopoprawek do 

projektu budżetu i ich przegłosowanie, 
6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 
11.8.w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw, przyznawania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach  
i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Mieścisko, 

        11.9. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kłodzin, 
11.10. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Żabiczyn, 
11.11. w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych” na rok 2009, 
11.12. w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 
2009-2013”, 
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11.13.w sprawie ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I 
kategorii zaszeregowania do tabeli miesięcznych kwot wynagrodzenia zasadniczego 
oraz wartości jednego punktu  do tabeli punktowych rozpiętości dla poszczególnych 
kategorii zaszeregowania dla pracowników zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych Gminy Mieścisko, 
11.14. w sprawie zmiany Statutu Związku Gmin Pojezierza Wielkopolskiego 
i przyjęcia jego tekstu jednolitego, 

           11.15 . w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy  
na  I półrocze 2009 r. 

           11.16. w sprawie przystąpienia Gminy Mieścisko do Stowarzyszenia „Dolina Wełny”,   
            działającego jako Lokalna Grupa Działania w rozumieniu przepisów Sektorowego  
            Programu Operacyjnego „Restrukturyzacja i modernizacja  sektora żywnościowego  
            oraz rozwój obszarów wiejskich” oraz udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania  
            gminy w w/w stowarzyszeniu. 

 
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski.  
14. Zakończenie. 

 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy był do 
wglądu w biurze Rady. Do protokołu nikt nie wniósł zastrzeżeń. W związku z powyższym 
Przewodnicząca Rady  Gminy poprosiła o jego przyjęcie bez odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 
 
Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz: 
1) prosił aby zwrócić uwagę na chodniki w Mieścisku, które są prawdopodobnie podorane 
przez krety. Miejscami jest po 2-3 kostki zapadnięte; Najgorsza jest sytuacja na chodnikach 
do Wełny. Tam są zerwane zabezpieczenia. Dzieciaki tam przechodzące wybierają kostki  
i wrzucają do rzeki; Też są nierówności w chodniku w Popowie Kościelnym od gorzelni do 
Domu Kultury; 
2) światła w dalszym ciągu nie świecą się i coraz więcej punktów zaczyna mrugać; 
 
- radny Dereziński: zgłosił wnioski z zebrania wiejskiego wsi Wiela, które miało wczoraj 
miejsce: 
1) prośba o dokończenie przełożenia chodnika we wsi Wiela; 
2) poprawa pobocza przy Wytwórni Pasz, które jest w bardzo złym stanie i grozi 
niebezpieczeństwem; 
3) należałoby wydzielić plac przy świetlicy. Mieszkańcy mają swoje wjazdy ale wjeżdżają 
przy świetlicy; 
 
- radny Kuryłowicz: 
1) podziękował za 4 km zrobionej drogi, jednak zwrócił uwagę, że  pobocze zostało tragicznie 
zrobione. Ostatnio były 3 wypadki. Radny prosił o monitowanie w tej sprawie u wykonawcy; 
2) na drodze powiatowej w Kłodzinie i do Jaroszewa są duże dziury. Do wiosny to nie może 
czekać. Prosił o interwencję w tej sprawie; 
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- radny Wojtyszyn: 
W rozmowie  mieszkańcy Gołaszewa sygnalizowali, że duże niebezpieczeństwo stanowi 
droga z Mieściska do Gołaszewa w momencie kiedy jest ślisko dlatego, że tam gdzie jest 
nasyp, głębokie rowy nie ma w ogóle barierek; 
 
- radny Kuryłowicz –„ do tej samej drogi. Na zakręcie we wsi gdzie idzie droga do 
P.Borkowicza jest głęboki rów. Pozakładali barierki ochronne w miejscach, gdzie praktycznie 
są niepotrzebne. A tutaj gdzie jest bardzo głęboki rów po jednej i po drugiej stronie na tym 
skrzyżowaniu gdzie do P.Borkowicza  ani po jednej, ani po drugiej stronie nie ma barierek, 
żadnego zabezpieczenia. Ten wjazd do P.Borkowicza jest bardzo wąski, tam TIR ma problem 
żeby wjechać.” Prosił aby monitować w tej sprawie; 
 
- radny Witucki – droga Sarbia- Ochodza – zgłosił potrzebę żeby Zarząd Dróg Powiatowych 
uporządkował ten odcinek od Ochodzy, Zbietkę do Sarbii. Ta droga coraz bardziej zarasta, a 
ruch jest duży. 
 
Adn. 6 – Zapytania sołtysów 
 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie – chodzi o dziury na drodze Gniezno- Kuszewo 
czy będą w tym roku załatane ? Jak popada, będą zastoje wody i pojawią się przymrozki to 
dziury będą większe. 
Na pytanie odpowiedzi udzielił Wójt Gminy informując, że ta droga Skoki z krzyżówką w 
lesie jest zgłoszona. Jest na 30 miejscu w zakresie dofinansowania w ramach tzw. 
„.schetynówek”.  Wtedy będzie ona całkowicie wyremontowana. Na trasie od krzyżówki  w 
Kuszewie ma być położony dywanik Ma być też robiony sprysk do samej krzyżówki. 
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja Wójta stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację o pracy związaną z pełnioną 
funkcją: 
- 3.11.08 – udział w uroczystości w Poznaniu, gdzie Gmina otrzymała certyfikat Najwyższej 
Jakości w Ochronie Środowiska, 
- 14.11.08 – przyjęła projekt budżetu Gminy na 2009 rok, 
- 18.11.08 – udział w seminarium nt.”Innowacja Bliżej Nas”, gdzie gmina została wyróżniona 
w konkursie regionalnym, 
- 21.11.08 – udział w podsumowaniu kontroli kompleksowej w Urzędzie Gminy 
przeprowadzonej przez inspektora Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
- 26.11.08 – udział w szkoleniu sołtysów oraz w obchodach Święta Pracownika Socjalnego, 
- 7.12.08 – udział w Festynie „Dzieci dzieciom” zorganizowanym przez Radę Rodziców w 
Szkole Podstawowej w Mieścisku, 
- 8.12.08 – wspólne posiedzenie Komisji Rady celem zaopiniowania materiałów na sesję, 
- 12.12.08 – udział w „wieczornicy” z okazji 90-rocznicy Powstania Wielkopolskiego w 
Gimnazjum w Mieścisku, 
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- 14.12.08 – udział w organizacji Benefisu nauczycielki -  P.Ireny Gwozdowicz, długoletniej 
wychowawczyni wielu pokoleń mieszkańców gminy Mieścisko, odznaczonej medalem 
„Sprawiedliwy Wśród Narodów”, który odbył się w Domu Kultury w Mieścisku. 
 
Adn. 9  
 
 Informację z pracy stałych Komisji Rady Gminy złożyli Przewodniczący Komisji: 
- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Komisja odbyła 1 wspólne 
posiedzenie Komisji w dniu 8.12.08 r., którego tematem było zaopiniowanie materiałów i 
projektów uchwał na sesję Rady Gminy; 
- radny Migas – Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie Komisji w dn.8.12.08 r. Zaplanowane 
na miesiąc grudzień posiedzenie z udziałem Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg zostało 
przełożone na styczeń 2009 r. 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja odbyła 3 posiedzenia, w 
tym 2 kontrole: 
1) Kontrola wydatków jednostek ochotniczych straży pożarnych z której został odczytany na 
sesji protokół; 
2) 3.12.br. – Kontrola wpływów z tytułu gospodarowania mieniem komunalnym od stycznia 
do września 2008 r. oraz zapoznanie się z rozliczeniem i procedurą zbycia Domu Myśliwego 
w Mieścisku z której został odczytany na sesji protokół; 
3) 8.12.08 r. – wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy; 
 
- radna Starosta – Przewodnicząca Komisji Oświaty – Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie 
Komisji w dniu 8 grudnia 2008 r. 
 
Adn. 10 
 
 Przewodniczący Komisji Inwentaryzacyjnej mienia komunalnego odczytał informację 
o przystąpieniu do komunalizacji  nieruchomości zabudowanej we wsi Podlesie Wysokie – 
Wiejski Dom Kultury. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn.11 – Podjęcie uchwał 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2008 rok. 
Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska poinformowała, że do projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy przedstawionej na wspólnym posiedzeniu Komisji Wójt Gminy 
przedkłada dodatkowo autopoprawki. 
Dokonuje się zwiększenia dochodów o kwotę  2.558 zł i dokonuje się zwiększenia wydatków 
o kwotę  2.558 zł.  
Dokonuje się zwiększenia dochodów w dziale 854 – Edukacyjna Opieka Wychowawcza z 
tytułu zwiększenia planu dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu 
podręczników dla dzieci rozpoczynających roczne przygotowanie przedszkolne lub naukę w 
klasach I-III szkoły podstawowej. 
Dokonuje się zwiększenia wydatków: 
- w dziale 600-Transport i łączność o kwotę 6.000 zł na zakup przystanku autobusowego dla 
Kłodzina; 
- w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa o kwotę 25.000 zł z przeznaczeniem na 
wydzielenie łazienki oraz przystosowanie jej dla potrzeb osoby niepełnosprawnej w lokalach 
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komunalnych we Wieli, w Mirkowicach oraz na adaptację pomieszczenia na cele mieszkalne 
w budynku komunalnym w Miłosławicach. 
- w dziale 757 – Obsługa długu publicznego – zmniejsza się o kwotę 31.000 zł odsetki i 
dyskonto od krajowych skarbowych papierów wartościowych oraz od krajowych pożyczek i 
kredytów. 
- w dziale 801 – Oświata i wychowanie -  zwiększa się o kwotę 2.558 zł  plan dotacji celowej 
z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podręczników dla dzieci rozpoczynających 
roczne przygotowanie przedszkolne lub naukę w klasach I-III szkoły podstawowej; 
- w dziale 852 – Pomoc społeczna – zmniejsza się o kwotę 3.600 zł – zakup usług przez 
jednostki samorządu terytorialnego od innych jednostek samorządu terytorialnego oraz 
zwiększa się o kwotę 2.100 zł świadczenia społeczne z przeznaczeniem na zwiększone koszty 
utrzymania najuboższych rodzin w okresie zimowym. Ponadto zmniejsza się o kwotę 2.100 zł 
wydatki z tytułu składki na ubezpieczenia społeczne i wynagrodzenia bezosobowe. 
W dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zwiększa się o kwotę 3.600 zł 
dotację dla Biblioteki z przeznaczeniem na wydatki związane z ogrzewaniem Domu Kultury 
w Mieścisku oraz prace kominiarskie. 
Do przedstawionych autopoprawek nie zgłoszono zapytań w związku z powyższym 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie diet dla radnych 
Wójt Gminy wyjaśnił, że w projekcie budżetu Gminy przewidziano wzrost wynagrodzeń w 
wysokości 10%.W/w podwyżka uwzględnia również podwyżki diet dla radnych. 
Biorąc pod uwagę 10% podwyżkę proponuje się dla radnych zamieszkałych w Mieścisku 
wzrost diety z kwoty 180 zł do 200 zł ,  a dla radnych zamieszkałych poza Mieściskiem 
wzrost diety z 200 zł do 220 zł. 
Przewodnicząca Rady poprosiła V-ce Przewodniczącego Rady o odczytanie projektu 
uchwały, którą następnie poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych: 9 było „za”, 2 „przeciw” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu”. 
Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zryczałtowanej diety dla Przewodniczącej Rady. 
Wójt Gminy uzasadnił, że wzrost ryczałtu o 10% dla Przewodniczącej Rady Gminy to kwota 
1.100 zł. (Wcześniej było 1.000 zł). 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zryczałtowanej diety 
dla Przewodniczącej Rady Gminy, którą następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych 9 głosowało „za”, 2 „przeciw” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu”. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr X/78/07 Rady Gminy Mieścisko z dnia 18 grudnia 
2007 r. w sprawie zasad ustalania diet dla sołtysów Gminy Mieścisko. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta średni wzrost diet dla sołtysów na rok 2009 wynosi  40% 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały wraz z propozycjami diet, którą 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych: 12 głosowało „za” i 1 radna „wstrzymało się od głosu”. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik do 
protokołu. 
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- uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr X/82/07 Rady Gminy Mieścisko z dnia 18 grudnia 
2007 r. w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy informując, że 
w projekcie budżetu Gminy przewidziano 10% wzrost wynagrodzeń dla pracowników 
samorządowych. Zaangażowanie Wójta w sprawy gminy, skala problemów w bieżącym 
zarządzaniu gminą, prowadzone inwestycje potwierdzają słuszność wzrostu wynagrodzenia 
dla P.Wójta. 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia dla Wójta 
Gminy, który następnie poddała pod głosowanie. Na 13 radnych: 10 głosowało „za”, 2 
„przeciw” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
 
- uchwała w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji przedmiotowej dla 
gospodarstwa pomocniczego Urzędu Gminy pod nazwą Brygada Robót Komunalnych przy 
Urzędzie gminy Mieścisko na rok 2009. 
Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Gminy informując, że stawka jednostkowa dotacji  
została ustalona w wysokości 0,41 zł do 1 m3 ścieków. Zakładany całkowity koszt odbioru 1 
m3 ścieków wynosi 4,94 zł brutto, z czego zakładana odpłatność mieszkańca za 1 m3 wynosi 
4,53 zł stąd konieczność dofinansowania działalności. gospodarstwa pomocniczego kwotą 
40.000 zł. Wójt poinformował, że Brygada będzie działała tylko w I półroczu 2009 r. . 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych: 12 głosowało „za” i 1 osoba „wstrzymała się od głosu”. 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie budżetu Gminy na rok 2009. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt budżetu był przedstawiany na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Rady w dniu 8 grudnia 2008 r. Ponadto projekt budżetu został 
przedstawiony  na zebraniach wiejskich we wszystkich sołectwach. Do przedstawionego 
projektu Wójt Gminy wnosi autopoprawki. 
W wyniku autopoprawek dokonuje się zmniejszenia dochodów  o kwotę 131.600 zł 
- w dziale 756 – dochody od osób prawnych, fizycznych – wpływy z podatku rolnego 
zwiększa się o kwotę 3.400 zł 
- zmniejsza się dotację z Państwowego Funduszu Rehabilitacji i Osób Niepełnosprawnych na 
działalność Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie w roku 2009.Jest to kwota 
zmniejszenia dochodów i wydatków o kwotę  135.000 zł. 
Dokonuje się zmniejszenia wydatków o kwotę 131.600 zł , w tym: 
- w rozdziale PFRON – mniejsza się wydatki o kwotę 135 tys.zł – dotacja przedmiotowa z 
budżetu dla zakładu budżetowego ZAZ w Gołaszewie. 
- w dziale 801 – Oświata i wychowanie zwiększa się wydatki o kwotę  3.400 zł w 
następujących paragrafach: 
- zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 1.000 zł 
- zakup usług pozostałych o kwotę  2.250 zł 
- podróże służbowe    -  150 zł 
Wydatki w poszczególnych paragrafach zwiększa się z przeznaczeniem na dofinansowanie 
projektu „Fizyka ciekawsza niż myślisz” realizowanego w ramach współpracy partnerskiej 
między Gimnazjum w Mieścisku a Gimnazjum Nr 1 w Wągrowcu. 
Skarbnik Gminy odczytała ostateczny projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy na rok 2009 
po uwzględnieniu autopoprawek. 
Z kolei Skarbnik Gminy przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
projekcie budżetu Gminy na rok 2009, która jest opinią pozytywną. 
(Opinia RIO o projekcie budżetu Gminy na rok 2009 stanowi  załącznik do protokołu). 
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Jednocześnie Skarbnik Gminy powiadomiła, że w związku z projektem budżetu Gminy 
zostały wydane jeszcze dwie opinie: 
- w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego, 
- w sprawie wyrażenia opinii o prawidłowości prognozy kwoty długu Gminy Mieścisko. 
które są opiniami pozytywnymi. Opinie stanowią załącznik do protokołu. 
Na zakończenie Skarbnik Gminy przedstawiła wskaźniki zadłużenia gminy w latach 2009-
2022. 
Z kolei zgodnie z procedurą uchwalania budżetu Przewodnicząca Rady Gminy odczytała 
opinię Komisji stałych Rady Gminy o projekcie budżetu Gminy na rok 2009, która jest opinią 
pozytywną. 
Następnie Wójt Gminy wyraził swoje stanowisko w sprawie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej i opinii Komisji Rady Gminy o projekcie budżetu Gminy na rok 2009. 
(Stanowisko Wójta stanowi załącznik do protokołu). 
W dalszej części Przewodnicząca Rady zarządziła dyskusję w której głos zabrali: 
- radny Rodzewicz: 
1) powrócił do sprawy dofinansowania drużyny piłki nożnej, w tym zrefundowania przez 
gminę kosztów stałych drużyny, która chce uczestniczyć w rozgrywkach. Będzie konkurs 
„Sportowa Gmina”; 
2) kontynuacja budowy chodnika do ul.Ruda przy drodze powiatowej; 
3) dokończenie oświetlenia do ul.Ruda; 
Zdaniem radnego zgłoszone wnioski winny znaleźć się w budżecie na 2009 rok; 
Odpowiedzi na podniesione wnioski udzielił Wójt Gminy: 
- w sprawie dofinansowania Klubu – „na dzisiaj żeby drużynę opłacić to trzeba mieć listę 
zawodników. Stowarzyszenie, które jest musi się same utrzymać. .Najpierw muszą być 
zawodnicy .Niech pokażą co umieją”; 
- w sprawie dalszego chodnika do ul.Ruda – „najpierw trzeba rozwiązać problem przejścia 
przez most”. 
- oświetlenie – „Dyrektor Energetyki nie zgodził się. Musi być dokumentacja. W Sarbii 
zostało zaproponowane tak jak w Nieświastowicach-Huby aby stawiać w ogródkach”; 
- radny Wojtyszyn – w kwestii dofinansowania klubu sportowego poinformował, że istnieje 
możliwość pozyskania pieniędzy z zewnątrz na działalność kulturalną;. Stowarzyszenie 
Pomocy Uczniom pozyskało 50 tys.zł. 
- radny Rojewski – w kwestii organizacji klubu sportowego przytoczył przykład utworzenia 
LZS i potrzeby deklaracji członków. Wskazał jednak na inicjatywę utworzonego klubu i 
potrzeby udzielenia im pomocy. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady zgodnie z procedurą uchwalania 
budżetu wniesione do projektu budżetu autopoprawki poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych autopoprawki zostały przyjęte w głosowaniu jednogłośnie. 
Z kolei Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały budżetowej, którą 
wcześniej odczytała Skarbnik Gminy. 
Na 13 radnych uchwała w sprawie budżetu Gminy na rok 2009 w głosowaniu została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
Wójt Gminy podziękował za uchwalenie budżetu na kolejny rok, który daje podstawę prawną 
do gospodarowania. Podziękował wszystkim, którzy w jakikolwiek sposób przyczynili się do 
jego opracowania. 
 
- uchwała w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 
przyznawania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez gminę Mieścisko. 
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Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta Gminy fundusz przeznaczony na dodatki motywacyjne dla 
nauczycieli został zwiększony z 2 do 3% planowanego wynagrodzenia zasadniczego 
Pozostałe zapisy regulaminu nie ulegają zmianie. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała aby z uwagi na obszerny tekst regulaminu nie 
odczytywać go całego a odczytać tylko paragrafy dotyczące samego podjęcia uchwały z czym 
zgodzili się radni. 
Uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 11 głosach „za” (radni Dereziński 
 i Witucki) czasowo nieobecni) i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kłodzin. 
Zawarte w planie zadania będą wsparte finansowo z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
na lata 2007-2013 w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi”. 
Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały,  który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 12 radnych (radny Witucki nieobecny) uchwała w głosowaniu została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Żabiczyn 
Z uwagi na podobne uzasadnienie projektu uchwały Przewodnicząca Rady przystąpiła do 
odczytania projektu uchwały, którą następnie poddała pod głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została przyjęta  jednogłośnie przy 12 głosach „za” i stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych”  na rok 2009. 
Zgodnie z art.4 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi prowadzenie działań związanych z profilaktyką i 
rozwiązywaniem problemów jest zadaniem własnym gminy. Ustawodawca wskazał zadania 
jakie mają być realizowane, formę prawną w postaci gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych, jak i środki na realizację tych zadań. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, którą następnie poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii” na lata 
2009-2013. 
Art. 10 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii określa, że jest to  
zadanie własne gminy. Ustawodawca wskazał zadania, jakie mają być realizowane, formę 
prawną jako podstawę podejmowanych działań w postaci gminnego programu jak i środki na 
realizację tych zadań. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I 
kategorii zaszeregowania do tabeli miesięcznych kwot wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wartości jednego punktu do tabeli punktowych rozpiętości dla poszczególnych kategorii 
zaszeregowania dla pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy 
Mieścisko. 
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W związku ze wzrostem minimalnego wynagrodzenia za pracę od 1 stycznia 2009 r. z kwoty 
1.126 zł do kwoty 1.276 zł zachodzi konieczność zmiany  najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego w I kategorii zaszeregowania do tabeli miesięcznych kwot wynagrodzenia 
zasadniczego dla pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy. 
Przedstawiona przez kierowników tych jednostek propozycja najniższego wynagrodzenia w 
kwocie 1.100 zł oraz wartości jednego punktu w wysokości 4,50 zł zapewni wypłatę 
wynagrodzenia zgodnego z obowiązującymi przepisami. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który następnie poddał pod głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmiany statutu Związku Gmin Pojezierza Wielkopolskiego i przyjęcia 
jego tekstu jednolitego. 
Zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały Rada Miejska w Wągrowcu oraz Rada Gminy 
w Damasławku podjęły uchwałę w sprawie wystąpienia ze Związku Gmin Pojezierza 
Wielkopolskiego, natomiast Rada Miasta i Gminy Gołańcz i Rada Gminy Wapno podjęły 
uchwały w sprawie przystąpienia do tego Związku. W związku z powyższym zachodzi 
konieczność dokonania zmian w Statucie Związku. 
Zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który następnie poddał  pod 
głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie  przystąpienia Gminy Mieścisko do Stowarzyszenia „Dolina Wełny”, 
działającego jako Lokalna Grupa Działania w rozumieniu przepisów Sektorowego Programu 
Operacyjnego „Restrukturyzacja i modernizacja sektora żywnościowego oraz rozwój 
obszarów wiejskich” oraz udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania gminy w w/w 
stowarzyszeniu. 
Zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały art.15 ust.2 pkt.1 ustawy z dnia 7 marca 2007 
r. o wspieraniu rozwoju obszarów wiejskich z udziałem środków Europejskiego Funduszu 
Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz zmiana statutu Stowarzyszenia „Dolina 
Wełny” dała możliwość gminie przystąpienia do tego stowarzyszenia działającego jako 
Lokalna Grupa Działania w rozumieniu przepisów Sektorowego Programu Operacyjnego w 
charakterze członka zwyczajnego. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który następnie poddała pod 
głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na I półrocze 
2009 r. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy przedstawili kolejno projekty planów pracy na 
I półrocze 2009 r. 
Do przedstawionych planów pracy zgłosił wniosek Wójt Gminy informując o planach 
zorganizowania w gminie seminarium dot. przydomowych oczyszczalni ścieków. Jeśli ktoś 
jest zainteresowany  taką oczyszczalnią winien wystąpić o określenie warunków zabudowy. 
Będę też żądał kto będzie taką oczyszczalnię konserwował.. Ponadto przewiduje się drugie 
seminarium na temat zagospodarowania odpadów pościelowych. 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska powiadomił, że 
powyższe wnioski zostaną ujęte w planie pracy Komisji. 
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Innych uwag do planów nie zgłoszono. 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na I półrocze, który następnie 
poddała pod głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Adn. 12 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy 
 
Adn. 13 – Wolne głosy  i wnioski 
 
- rady Rodzewicz: 
1)  nawiązując do „zjazdu w prawo” to jak daleko będą wycięte drzewa ? 
2) jeśli chodzi o Stowarzyszenie „Dolina Wełny”. Czy w ramach tego Stowarzyszenia i 
Związku Gmin Pojezierza Wielkopolskiego nie możnaby  zaplanować odbudowy odcinka 
Wełny. Na hydrotechniczne zabezpieczenie są środki unijne; 
3) „połączenie ul. Gnieźnieńskiej na Gołaszewo – czy nie szłoby przedłużyć dalej” ? 
4) przy ul.Św. Wojciecha podczas robienia kanalizacji rowu nie było, teraz jest zapchany, a 
gmina robiąc podłączenia zasypała to i winno to być odtworzone bo zaczynamy się tam topić;  
- radna Martyńska – czy możnaby załatwić ładowarkę do gruzu ? 
- - Wójt – prosił aby ustalić dzień kiedy może przyjechać ładowarka. 
- radny Witucki – czy BRK usuwając awarię na wodociągach płaci odszkodowanie ? 
- P.Tańska – sołtys wsi Zbietka – w klubie w Zbietce „wyskoczyły korki”. Prosiła, żeby  
z BRK ktoś przyjechał i naprawił; 
- Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego 
 o złożonych oświadczeniach majątkowych przez radnych Rady Gminy za rok 2007. 
Jednocześnie prosiła radnych na przyszłość o staranne wypełnianie oświadczeń. 
Z kolei Wójt udzielił odpowiedzi na zgłoszone zapytania: 
- odbudowa odcinka Wełny w ramach Stowarzyszenia „Dolina Wełny” nie jest w tej 5-latce, 
ale może być tak, że Związek Gmin będzie wnioskował do WZiR-u; 
- jeśli chodzi o rów – „wszyscy co budują mają wskazane, gdzie mają wyjazdy. Jest to plac 
budowy”; 
-„Nie przypominam sobie żeby BRK płaciła odszkodowanie. Jeśli takie coś będzie to wpłynie 
to na wzrost zadania”; 
 Przewodnicząca Rady w zawiązku ze zbliżającymi się świętami Bożego Narodzenia złożyła 
życzenia. Ponadto złożyła życzenia od Komendanta Policji, który musiał opuścić wcześniej 
sesje. Również Wójt Gminy złożył życzenia świąteczne i noworoczne wszystkim radnym  i 
sołtysom w imieniu własnym i pracowników Urzędu .Poinformował, że w dniu 10 stycznia 
2009 r. o godz. 17.00 w Domu Kultury w Mieścisku odbędzie się spotkanie noworoczne. 
- radny Wojtyszyn – przekazał życzenia świąteczne od Stowarzyszenia „Pomocy Uczniom” 
Jana Pawła II jednocześnie zaprosił w najbliższą niedzielę na koncert kolęd połączony ze 
spektaklem teatralnym o tematyce świątecznej „Podróż przez wieki”. 
 Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim za udział i zamknęła XVII sesję Rady 
Gminy Mieścisko. 
 
 Protokółowałą:         Przewodniczyła sesji: 
Inspektor ds. obsługi organów gminy       Przewodnicząca Rady 
             /Wiesława Kujawa/         /Elżbieta Kapczyńska/ 

 


